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LA SRA. PRESIDENTA:

Bona tarda, senyores i senyors diputats. Començam la
sessió d'avui i, en primer lloc, demanaria si es produeixen
substitucions.

EL SR. ÁLVAREZ I GELABERT:

Sí, per part del Grup Popular substitueix Marga Pocoví
Marga Durán.

LA SRA. PRESIDENTA:

Molt bé. Moltes gràcies.

EL SR. FERNÁNDEZ I LOMBARDO:

Sí, Sra. Presidenta, Ares Fernández substitueix Pilar Costa.

LA SRA. PRESIDENTA:

Dues, perfecte. Passam a l'únic punt de l'ordre del dia d'avui
que consisteix en el debat de les proposicions no de llei RGE
núm. 5909/23 i 6381/23.

1) Proposició no de llei RGE núm. 5909/23, presentada
pel Grup Parlamentari Socialista, relativa a Dia
internacional contra l’explotació sexual i la tracta de dones,
nins i nines.

En primer lloc, debatrem la Proposició no de llei RGE núm.
5909/23, presentada pel Grup Parlamentari Socialista, relativa
a Dia internacional contra l'explotació sexual i la tracta de
dones, nins i nines. Per a la seva defensa, per part del Grup
Parlamentari Socialista, té la paraula la Sra. Sílvia Cano, per un
temps màxim de cinc minuts. 

LA SRA. CANO I JUAN:

Gràcies, presidenta. El dia 23 de setembre es va celebrar el
Dia internacional contra l'explotació sexual i el tràfic de dones,
nins i nines, coincidint amb la data en què es va aprovar a
l'Argentina l'any 1913 la primera llei d'aquestes
característiques.

L’explotació sexual i el tràfic de persones constitueixen una
violació dels drets humans, del dret a la vida, a la llibertat, a la
integritat física, a la salut, a la intimitat, a la llibertat sexual, a
la dignitat humana, a més de ser una de les activitats delictives
més lucratives, juntament amb el tràfic de drogues i armes.

L’explotació sexual és la forma de tràfic més comuna a la
Unió Europea i també al nostre país, amb una equació evident,
sense prostitució, sense explotació, no hi ha tràfic. No obstant,
sí que es coneix que la majoria de les dones víctimes són dones
i nines. Segons l'Oficina de les Nacions Unides Contra la Droga
i el Delicte, el 96% de les víctimes de tràfic amb finalitats
d'explotació sexual són dones i nines i el 35% a nivell mundial
són menors de 18 anys.

L’explotació sexual i el tràfic és un problema transfronterer,
cosa que complica no només la seva persecució sinó també la

prevenció, per tant, la resposta ha de ser integral i global en tot
el seu cicle, des de l'origen fins al destí i situar les víctimes
potencials i reals sempre al centre de les actuacions. Per això,
és fonamental que tenguem a nivell estatal un marc legal
específic, una llei integral contra el tràfic d'éssers humans amb
fins d'explotació sexual, que abordi polítiques públiques per
articular una sortida a les víctimes de tràfic i en contexts de
prostitució, amb una atenció especial a les nines i els nins, i
concretament posar en el centre de l'agenda política el
proxenetisme. L’acció contra aquesta violència estructural ha
d'atacar directament als qui es lucren de la prostitució aliena i
als que accedeixen a aquesta forma d'explotació, multar els
prostituïdors és fonamental per tallar aquesta violència. 

Per totes aquestes raons, el Grup Parlamentari Socialista
presenta set propostes d'acord. La primera és que aquest
parlament es comprometi a lluitar contra la forma més terrible
de violència contra les dones, com és el tràfic sexual, i a
treballar per una societat on les dones, nines i nins puguin viure
segurs, amb dignitat i amb llibertat. 

La segona és instar el Govern de les Illes Balears a
impulsar, en l'àmbit de les seves competències, campanyes de
sensibilització orientades a sensibilitzar sobre les
conseqüències de l'explotació sexual i la responsabilitat que
tenen les persones, sobretot els homes, en el consum de la
prostitució per perpetuar aquesta explotació sexual. 

La tercera és renovar el Pla autonòmic per a la lluita contra
la tracta de dones i nines amb fins d'explotació sexual i
l'abordatge de la prostitució de la mà de les entitats socials
implicades i persones expertes -i aprofito l'avinentesa per
saludar la representant de Metges del Món que ens acompanya
en aquest debat. He de dir que aquest pla autonòmic tenia
vigència del 2019 al 2022, i va ser una iniciativa que va sortir
d'aquesta mateixa Comissió d'Assumptes Socials, mitjançant
una proposició no de llei es va instar el Govern que es fes el
primer pla autonòmic, i es va fer de la mà de les entitats. Idò
ara s'ha de fer aquesta revisió i la segona edició d'aquest pla
autonòmic per a la lluita contra la tracta. 

El quart punt és instar el Govern a continuar col·laborant
amb les entitats que treballen amb les dones en situació de
prostitució i explotació sexual. Impulsar ajudes a les empreses
i organitzacions socials mitjançant els fons europeus per tal de
contractar dones en situació de prostitució i tracta per tal de
fomentar la seva inserció sociolaboral. Instar també el Govern
de les Illes Balears i d'Espanya a fomentar la cooperació
internacional per frenar les xarxes de tràfic internacionals de la
mà de la societat civil, que exerceix un paper clau
d’observadora.

I el darrer punt és instar el Govern d'Espanya a aprovar una
llei integral contra el tràfic d'éssers humans amb fins
d'explotació sexual per a les víctimes de tràfic i en contexts de
prostitució, amb una especial atenció als nins i a les nines.
Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA: 

Moltes gràcies, Sra. Cano. El Grup Parlamentari MÉS per
Mallorca ha presentat les esmenes RGE núm. 8725, 8726 i
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8727/23 i, per a la seva defensa, té la paraula la Sra. Marta
Carrió, per un temps màxim de cinc minuts. 

LA SRA. CARRIÓ I PALOU:

Moltes gràcies, presidenta. En primer lloc, MÉS per
Mallorca donarà suport a aquesta PNL presentada pel Partit
Socialista. Creiem que és una bona iniciativa i que, a més, la
situació que vivim i que fa anys que vivim en relació amb el
tràfic i l'explotació sexual, especialment de nines, no té
fronteres i no té raça i no té idioma; és a dir que és una xacra
que colpeja el món, totes les dones del món i que, a més, té
diversos angles i on s’hi encara més sempre és en l’angle de
dona, de nina, i en un tercer angle, que és el de pobresa i
vulnerabilitat, en què incideix de manera més forta. 

He presentat tres esmenes amb la intenció de millorar i de
completar i de separar una miqueta els debats. En primer lloc,
una esmena al punt 1, bàsicament per una qüestió que no
m'agrada en cap moment o no ens agrada en cap moment fer
una jerarquització de les violències. És obvi que n'hi ha que
tenen més efectes que d'altres, però en els fons són violències
i, per tant, substituir senzillament una paraula de la major per
aquesta violència greu i cruenta. Senzillament per això. 

Una segona esmena, que crec que complementa el punt 5 de
la mateixa PNL, que és impulsar ajudes a les empreses perquè
es puguin contractar dones en situació d'explotació. Crec que
aquí posam el bessó a un dels principals motius del per què hi
ha dones que cauen en xarxes d'explotació, i també, i no vull
mesclar els debats, perquè després la següent esmena és
precisament per no mesclar els debats entre explotació i
prostitució, però sí que, al final, és un cercle viciós en el qual
ens trobam, aquelles dones que, per la seva situació irregular,
no tenen permisos laborals i que a la vegada tampoc no poden
ser beneficiàries de d'ajudes socials, i aleshores això es
converteix en un cercle viciós que les esclavitza encara més. I
d’aquí la proposta del punt 8, d'addició d'un nou punt, que insta
el Govern d'Espanya a tramitar l’obtenció dels permisos de
treball i incloure-les com a beneficiàries de l'Ingrés Mínim
Vital; que, tot i que l'Ingrés Mínim Vital sí que té excepcions
a dones víctimes de tracta, que no compta ni l'edat ni el temps
que han d'estar empadronades, sí que manté la situació que han
de ser persones en situació de regularitat, i n'hi ha que no hi
estan. 

I una quarta..., una tercera esmena -perdonau-, que és
bàsicament al punt 7, que és eliminar els temes de contexts de
prostitució, bàsicament perquè crec que són dos debats que, tot
i que s'entremesclen, són debats paral·lels i crec que les
normatives també si es desenvolupen per separat ajuden a no
confondre i a plantejar les solucions correctes, perquè,
òbviament, dintre de l'àmbit de l'explotació hi ha uns matisos
i dins l'àmbit de la prostitució n'hi ha uns altres.

Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. Carrió. Torn de fixació de posicions,
pel Grup Parlamentari VOX té la paraula el Sr. Buades, per un
temps màxim de cinc minuts.

EL SR. BUADES I RUL·LÁN: 

Muchas gracias. En primer lugar, quiero dejar bien claro
que VOX está en contra de toda la explotación que suponga un
atentado contra los derechos y libertades de las personas y,
además, condenamos enérgicamente la trata de personas y
repudia a toda organización mafiosa que se dedique a la
explotación de personas. Una vez dicho esto, para que quede
claro y constancia, vamos a la PNL.

Efectivamente, ojalá no existiera el día internacional este de
la explotación sexual y la trata de mujeres, niños y niñas, ojalá
no existiera pero existe, y porque tenemos un problema,
efectivamente, según las estadísticas pues pueden haber unas
600 personas en explotación sexual y, esporádicamente, unas
2.350 personas. 

Pero a mí me gustaría detenerme en el petitum, ¿no?, y
primero advertir que el título que han puesto a esta PNL no
coincide con el número 1, ya se han olvidado de los niños, ja
començam bé! Por eso no la vamos a apoyar, a esta PNL,
porque es el sesgo ideológico que está dentro de todo, o sea, el
título es: Dia internacional contra l’explotació sexual i la
tracta de dones, nins i nines.” O sea, “nins” son niños. Punto
1, “dones i nenes”, niños, no hay, y hay.

Segundo punto..., no, en el primero, que no he acabado:
“para que puedan vivir seguras...” Segures. Yo lo tacharía un
poco de hipocresía, porque nuestras mujeres, nuestras niñas,
están totalmente inseguras cuando se está excarcelando
violadores, por tanto, segures, ¿de qué?, si ustedes mismos son
los promotores de esta ley que después intentaremos que se
derogue.

Segundo punto, “campaña de sensibilización, consecuencia
de la explotación sexual”, sí, pregunta: ¿qué hicieron ustedes
durante el gobierno en el caso de las menores tuteladas,
abusadas sexualmente y prostituidas? ¡Nada, nada!

 Tercer punto, “Plan autonómico..., de la lluita contra les
dones i nines”, niños no, efectivamente, aquí tengo el plan,
¿eh?, efectivamente, niños. No existen. O sea, ¿no hay
explotación sexual de niños? ¿En serio? Ustedes, en ningún
momento de esta..., bueno, sí, en el último punto.

Pero es que en este plan hay cosas curiosas: primero, no
existen los niños -en todo el plan, ¿eh?, en todo, me lo he leído,
incluso he ido a Google, he pedido al buscador “nins”-, no está,
no está. Sesgo ideológico. La única frase entre comillas de una
tal Sra. Emma Goldman, anarquista, anarquista-feminista, que
decía textualmente que “las feministas radicales, -o sea,
ustedes-, son puritanas”, y fue declarada enemiga número uno
de América, cuando se fue a América.

Otra cosa curiosa, en el presupuesto de este plan
autonómico, 2.800.000, ja n’hi ha!, ojalá fueran más si de
verdad se pudiera luchar contra esta explotación, pero de
repente, los dos últimos años le quitan 200.000 euros a la
atención integral. ¿Qué pasa, que a partir de 2020, 2021 y 2022
ya no hubo esas 600 o, puntualmente, 2.350 personas en
explotación? Incongruente. 
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Sexto punto, “fomentar la cooperación internacional para
frenar les xarxes internacionals de tráfico”, o sea, la
inmigración ilegal. ¿Qué están ustedes haciendo desde el
Estado o qué hicieron ustedes para evitar el efecto llamada?
¿Cómo? ¿Están de acuerdo con la propuesta de Meloni de
Italia, de poner barcos de la Marina, vigilando que no vengan
los cayucos para acá? Pues, si no, no entiendo a qué viene.

Séptimo punto, aquí sí, aquí sí que les voy a apoyar porque
ponen “niños”, al final, ponen “niños”, después de todo un
sesgo ideológico que no...

Y es lo que pasa, que cuando ustedes presentan este tipo de
PNL no son creíbles, no son creíbles porque todo lo que les he
dicho, y mucho más que no tengo tiempo de exponer aquí, pues
no les puedo o no les podemos apoyar. Gracias. 

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sr. Buades. Torn de fixació de posicions,
ara toca, pel Grup Parlamentari Mixt, té la paraula la Sra.
Gomila, per un temps màxim de cinc minuts.

LA SRA. GOMILA I LLUCH:

Gràcies, Sra. Presidenta. La tracta de persones, el
reclutament, transport o rapte de persones amb l’ús de la força
o altres formes coercitives, en contra de la voluntat de la
persona que pateix aquesta xacra, segrest, engany, abús, per
poder enfrontar-se, sobretot, a persones més vulnerables, és una
gravíssima violació dels drets humans.

El tràfic de persones és un negoci, un negoci il·lícit que
mou molts de doblers i que actua sobre les persones, la majoria
de les quals vulnerables, amb menys possibilitats de poder
viure amb dignitat. I la majoria de vegades aquesta tracta es fa
sobre les dones i sobre els fillets i les filletes, amb l’augment de
la violència masclista, l'explotació sexual i la discriminació i les
desigualtats sobre més de la meitat de la població.

És preocupant també l'augment en tracta d'infants, que té
com a principal finalitat l'explotació sexual. La lluita contra la
tracta de dones i els fillets i les filletes requereix, per
descomptat, la persecució dels tractants, el desmantellament
dels negocis, que permet obtenir molts beneficis econòmics,
així com perseguir les persones que demanen aquests serveis
sexuals.

Tanmateix, les actuacions s'haurien de centrar en les dones
i els infants, en facilitar l'accés als recursos de protecció i
suport, a la formació i informació necessària, a la divulgació
d’un missatge clar de tolerància zero a la tracta de dones i
infants, amb finalitats d'explotació, i promoure la igualtat i la
lluita contra les violències masclistes a la nostra societat.

Des de MÉS per Menorca condemnam fermament la tracta
de dones, d'infants, de joves i tot el que implica per als seus
drets com a persones, i demanam a les institucions, al
Parlament, al Govern balear, al Govern d'Espanya fer feina en
la defensa, protecció i la garantia dels drets de les dones i dels
infants, fins que pugui arribar el dia en què no sigui necessari
celebrar cap més 23 de setembre, que no haguem de celebrar

cap dia internacional contra l'explotació sexual i la tracta de
dones, fillets i filletes.

Per açò farem un vot favorable a aquesta proposta. Gràcies,
Sra. Presidenta.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. Gomila. Per al torn de fixació de
posicions, pel Grup Parlamentari Popular té la paraula el Sr.
Álvarez, per un temps màxim de cinc minuts. 

EL SR. ÁLVAREZ I GELABERT: 

Moltes gràcies, presidenta, bon dia, senyores i senyors
diputats. Avui estam cridats a aquesta comissió a prendre una
decisió que pot transcendir les nostres fronteres i que té un
impacte profund en la defensa dels drets humans.

La proposició no de llei que tenim davant, presentada pel
Partit Socialista, ens convida a les forces polítiques a actuar
amb fermesa i determinació contra el que suposa una violació
dels drets més fonamentals. Si al 1913 fou Argentina qui
demostrà ser una nació pionera, ara és el moment que nosaltres,
des d'aquesta cambra autonòmica, donem testimoni de la
voluntat de seguir avançant en aquesta lluita.

L'explotació sexual i el tràfic de persones són atemptats
contra drets fonamentals de la vida, la llibertat, la integritat
física, la salut i la dignitat. Parlam d'un tumor maligne de la
humanitat, una de les activitats criminals més lucratives i contra
la qual tots els aquí presents hem de contribuir per posar-li fre. 

Com bé es reflecteix a l'exposició de motius, segons
Nacions Unides, el 96% de les víctimes de tràfic amb finalitats
d'explotació sexual són dones i nines i es destaca que, a més,
del 35% de les víctimes a nivell mundial són menors d'ambdós
sexes. Aquestes xifres no ens poden deixar indiferents, la
pobresa, la desigualtat i la manca d'oportunitats són
catalitzadors d'aquestes circumstàncies, les persones
vulnerables es converteixen en preses fàcils per a traficants i
explotadors.

En aquest context, des del Grup Popular consideram que les
mesures adoptades fins ara pel Govern d'Espanya, a
conseqüència de la guerra d'Ucraïna, són passes correctes però
encara són insuficients.

La PNL, fonamentalment, planteja establir una llei integral
contra el tràfic d'éssers humans amb finalitats d'explotació
sexual. Aquest plantejament amb enfocament legislatiu pot ser
una bona base sobre la qual abordar aquesta qüestió des de
totes les perspectives. Una part essencial d'aquest enfocament
és la lluita contra el proxenetisme, creiem que apostar per
l'enduriment de les sancions i la persecució dels proxenetes
contribuirà a l'erradicació d’aquest tipus de violència. Això, sí,
res no serà suficient si aquesta nova figura normativa, a més de
les lleis relacionades amb la igualtat i la llibertat sexual, no es
veu garantit el seu compliment, no n’hi ha prou que el legislatiu
faci lleis també som responsables d'assegurar-nos-en la correcta
aplicació.
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En resum, les propostes de resolució presentades pel Partit
Socialista ens plantegen una qüestió que és una prioritat i que
obliguen a aquest parlament a posicionar-se amb determinació,
es tracta de donar protecció als més vulnerables i de situar
Espanya a l'avantguarda de la lluita mundial contra una xacra
de tracta i d'explotació sexual.

I en relació amb la intervenció que ha fet el portaveu de
VOX, abans d'acabar la meva intervenció, m'agradaria proposar
si es veu bé per part de tots els grups polítics una esmena in
voce per afegir el terme “nins” als punts primer i tercer del
dispositiu, aquest oferiment és per aconseguir la unanimitat de
les forces polítiques a un assumpte que consideram que és molt
important per a tota la societat.

Malgrat tot, és més el que ens uneix que el que ens separa,
per tant, el Grup Popular estarà al costat de la defensa de dones
i també d’infants. Moltes gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sr. Álvarez. Procedeix ara la suspensió de
la sessió per un temps de deu minuts, per la qual cosa es
demana al grup proposant si vol una suspensió de la sessió...,
o diu que no? Diu que no. Podem continuar, idò. 

Un cop, bé, ja està començada, per tant, intervenció del
grup proposant per fixar la posició i assenyalar si accepta les
esmenes, per un temps de cinc minuts. Sra. Cano.

LA SRA. CANO I JUAN:

Gràcies. Bé, en primer lloc, agrair les intervencions
constructives que s'han fet al llarg d'aquest debat i a aquells
grups que han presentat esmenes en temps i forma per intentar
millorar aquesta iniciativa.

D'aquestes esmenes, Sra. Carrió, únicament acceptarem la
8725/23, que modifica el punt 1, i rebutjarem les altres dues.

Primera, perquè el meu grup Socialista està alineat amb les
resolucions del Parlament Europeu on es defineix la prostitució
com una forma d'esclavitud incompatible amb la dignitat
humana i els drets fonamentals, on les persones queden
reduïdes a mercaderia a disposició del client, i això s’ha
ratificat ara fa poc, el setembre del 2023, en assenyalar, a més,
el Parlament Europeu, que la despenalització del proxenetisme
i la compra de sexe augmenta la demanda de prostitució,
apodera els demandants i normalitza la idea de la compra de
sexe. I això no és una opinió, sinó una evidència contrastada
després de veure experiències a nivell europeu de regulació de
la prostitució.

Per tant, prostitució i tracta són fenòmens indissociables, i
només en reduir la demanda -això consideram els
abolicionistes- només en reduir la demanda es podrà reduir el
mercat de la prostitució i el nombre de persones explotades
sexualment. La pobresa, la desigualtat, la manca d'oportunitats,
creen entorns i persones vulnerables per als traficants i
explotadors, així que la llei que s'ha d'aprovar per part del
Govern d'Espanya ha de tenir tot el context del sistema de
prostitució i de l'explotació en compte.

Respecte de l'esmena 8726, pensam que això, a més
d’utòpic, pot ser problemàtic i generar l'efecte contrari del que
es pretén i poder ser utilitzat fins i tot per les pròpies màfies
com un reclam més per explotar dones: si vens a Espanya i et
prostitueixes una temporada, tendràs un permís de treball, i
pensam que això pot ser pervers. I, a dia d'avui, les víctimes de
tracta estrangeres poden obtenir la residència temporal i un
permís de feina per a cinc anys, i el mateix ocorr amb l'Ingrés
Mínim Vital al qual poden accedir les víctimes de tracta i
explotació sexual, maldament no compleixin els requisit
d'haver residit un any al nostre país. 

Respecte de l'esmena in voce que ha fet el Sr. Álvarez, he
de dir que, per suposat, que l’acceptam, hi ha qui s’ofèn quan
es parla en femení genèric, no es troba un biaix ideològic a
l'hora d'utilitzar el masculí genèric, però si s’utilitza el femení
genèric aquí es munta la revolución... Però és que, a més, hi ha
un biaix de gènere profundament immens en la prostitució,
perquè més del 95%..., o 98%, dels consumidors són homes, i
les víctimes, la immensa majoria, són dones i nines, i també
nins, i aquests nins, per suposat, estan contemplats en el Pla
autonòmic contra l'explotació sexual, només faltaria!

Respecte al Pla autonòmic del 2019 al 2022, esper que es
pugui revisar, que pugui tenir una dotació igual d'important
com la que ha tengut al llarg d'aquests anys, perquè es definia
conjuntament entre forces i cossos de seguretat de l'Estat, la
xarxa de persones en situació de prostitució i la MAPCAL ja
exposava els casos problemàtics de menors en situació
d'explotació sexual, de nines i de nins, que foren atesos per les
unitats de valoració de l'abús sexual infantil.

I lamentam moltíssim -com es va fer durant tota la
legislatura passada- la instrumentalització política que ha fet el
grup polític VOX d'aquestes situacions, i quan va tenir
l'oportunitat de treballar de valent a la institució on
corresponia, que la Sra. Cirer ho ha reconegut aquesta
legislatura, que és al Consell de Mallorca, no va voler
participar i no va voler donar una mà on i quan tocava.

I simplement agrair el suport a la proposició no de llei i
esperem que es puguin impulsar, tant pel Govern d'Espanya
com de les Illes Balears, tots els punts d'acord que han suscitat
el consens. Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA: 

Moltes gràcies, Sra. Cano. Llavors, com que accepten
vostès l'esmena 8725, que és la que canviaria el punt número 1,
que quedaria canviat dient que “el Parlament de les Illes
Balears es compromet a lluitar contra aquesta violència greu i
cruenta contra les dones, que és el tràfic de dones i nenes amb
finalitat d'explotació, i treballar per una societat on dones i
nenes puguin viure segur amb dignitat i llibertat”..., haurem de
posar: “de nins i nines”, pertot, és açò?

LA SRA. CANO I JUAN:

“Nins i nines” perquè, com que hem acceptat..., si a la Sra.
Carrió li sembla bé afegir “nins i nines”...
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LA SRA. PRESIDENTA:

Molt bé, llavors... Idò...

(Remor de veus)

... que veu bé tothom que al punt número 1 hi afegim, hi posem
l’esmena de...

(Se sent de fons la Sra. Lletrada que diu: “No, no, no, és
que ningú no s’hi ha d’oposar. No és el mateix. Us oposau a
aquesta modificació? Una modificació no és una esmena in
voce, una modificació és que ningú no s’hi ha d’oposar, no és
que hi hagueu d’estar d’acord)

Tothom hi està d’acord, idò? Per unanimitat, per
assentiment, idò...

(Se sent de fons la Sra. Lletrada que diu: “No, ningú no
s'hi ha d’oposar, que no és el mateix)

Ningú no s’hi oposa, idò? Ja està, ningú no s’hi oposa. I ara
votarem, que és açò?

Idò així queda el punt número 1 i el votam així com hem
quedat, perquè ja l’he llegit, perfecte.

Vots a favor del punt número 1, així com queda.

EL SR. SECRETARI:

12 vots a favor.

LA SRA. PRESIDENTA:

Vots en contra?

EL SR. SECRETARI:

1 vot en contra.

LA SRA. PRESIDENTA:

Molt bé. Passem al punt núm. 2, talment.

Punt número 2, vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

A favor, 12.

LA SRA. PRESIDENTA:

Vots en contra?

EL SR. SECRETARI:

1 en contra.

LA SRA. PRESIDENTA:

Punt número 3, vots a favor? Sí, amb la modificació que
havíem quedat.

Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

A favor, 12.

LA SRA. PRESIDENTA:

Vots en contra?

EL SR. SECRETARI:

1 en contra.

LA SRA. PRESIDENTA:

Punt número 4.

Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

A favor, 12.

LA SRA. PRESIDENTA:

Vots en contra?

Abstencions?

EL SR. SECRETARI:

1 abstenció.

LA SRA. PRESIDENTA:

Punt número 5.

Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

12 a favor.

LA SRA. PRESIDENTA:

Vots en contra?

Abstencions?

EL SR. SECRETARI:

1 abstenció.

LA SRA. PRESIDENTA:

Punt número 6.
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Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

12 a favor.

LA SRA. PRESIDENTA:

Vots en contra?

EL SR. SECRETARI:

1 en contra.

LA SRA. PRESIDENTA:

Punt número 7.

Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

11 a favor.

LA SRA. PRESIDENTA:

Vots en contra?

Abstencions?

EL SR. SECRETARI:

2 abstencions, sí, 11 a favor, 0 en contra, 2 abstencions.

LA SRA. PRESIDENTA:

Aquesta ja està. Perfecte, queda aprovada amb les
modificacions... Molt bé. 

2) Proposició no de llei RGE núm. 6381/23, presentada
pel Grup Parlamentari VOX, relativa a la derogació de la
Llei del “sí és sí”.

A continuació, passam al debat de la Proposició no de llei,
RGE núm.  6381/23, presentada pel Grup Parlamentari VOX,
relativa a la derogació de la Llei del “sí és sí”. Per a la seva
defensa per part del Grup Parlamentari VOX té la paraula el Sr.
Agustí Buades, per un temps màxim de cinc minuts.

EL SR. BUADES I RUL·LÁN:

Muchas gracias, presidenta. El pasado 10 de octubre se
cumplió un año desde la entrada en vigor de la Ley Orgánica
10/2022, de 6 de septiembre, de garantía integral de la libertad
sexual, ley del “sólo sí es sí”. Esta ley, impulsada por el
Gobierno de coalición PSOE-Unidas Podemos ha pasado a la
historia como una de las leyes más nefastas y con efectos más
devastadores para las mujeres, de toda la historia de la
democracia, especialmente a causa de la oleada de reducciones
de condenas y de excarcelaciones prematuras que ha traído
consigo.

En concreto, la última cifra oficial comunicada por el
Consejo General del Poder Judicial, correspondiente a 18 de
septiembre, los tribunales han acordado 1.205 reducciones de
pena de aplicación de la Ley del “sólo sí es sí”, suponiendo ello
al menos 121 excarcelaciones de delicuentes sexuales. Mención
especial merecen los casos de reducciones de condena de
agresores sexuales reincidentes, beneficiados por esta ley, de
los cuales se pueden citar algunos ejemplos: en diciembre de
2022, se conoció el caso de una rebaja de condena en Asturias
a un hombre que cumple una condena por 3 años de violación,
por el delito de violación con el agravente de reincidencia. En
enero de este año, un violador reincidente encarcelado en
Lérida, autor de casi una veintena de agresiones sexuales, salió
en libertad gracias a la revisión de condena de esta ley. En
febrero, el conocido como “violador del portal”, que violó a
punta de cuchillo a 3 mujeres en Lugo en una semana, fue
excarcelado gracias a esta ley. Y la lista podría continuar.

La ley que se pretendía erigir como una barrera
infranqueable para proteger la libertad y la seguridad de las
mujeres, para poner el consentimiento en el centro, en realidad
ha tenido el efecto contrario. Es más, la torpeza técnica y el
sectarismo ideológico del PSOE y de Unidas Podemos, que
ahora está en Sumar, hizo que de forma deliberada se pasasen
por alto las advertencias realizadas por el Consejo General del
Poder Judicial, u otras instancias sociales e institucionales, en
lo referido a las consecuencias jurídicas que tendría la reforma
penal.

Las anteriores consideraciones, llevan a afirmar que en
realidad con esta ley nunca se ha buscado protección a las
mujeres, sino intervenir en la sociedad y manipularla desde el
totalitarismo y la arbitrariedad. En ese sentido, cabe señalar que
el articulado de dicha ley colisiona con el derecho
constitucional a la igualdad, artículo 14; con el derecho
fundamental de libertad ideológica, religiosa y de culto,
artículo 16; libertad de expresión de enseñanza, artículo 20; y
libertad de los padres a escoger la educación religiosa y moral
de sus hijos, artículo 27.3.

Destacable fue a su vez, la manera en que PSOE y Unidas
Podemos trataron de hacer frente al escándalo producido por
las reducciones de condena, lejos de admitir su responsabilidad
y de conocer los graves fallos del tipo técnico-jurídico
contenidos en esta ley, desde el gobierno de coalición ser
vertieron todo tipo de acusaciones y ataques a la magistratura
española, llegando a acusar a los jueces de “machistas”.

Posteriormente, y ante la presión mediática, el PSOE se vio
obligado a reformar la ley, que ellos mismos habían aprobado
en el Consejo de Ministros, para intentar corregir únicamente
las modificaciones del Código Penal que incluía esta ley, en lo
tocante al escándalo producido por las reducciones de condena.
Si hay alguien perjudicado por esta ley son las mujeres y
quienes, paradójicamente, han salido beneficiados son los
agresores. Pero lo más grave de todo es que se ha reabierto el
dolor de muchas víctimas y la inseguridad de millones de
mujeres.

Por todo ello, el Grupo Parlamentario VOX presenta la
siguiente PNL: “El Parlamento de las Illes Balears insta al
Gobierno de España a la derogación inmediata de esta ley,
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sustituyéndola por una que aumente las penas a todos los
violadores, incluyendo la prisión permanente.”

Gracias, presidenta.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sr. Buades. En torn de fixació de posicions,
pel Grup Parlamentari Socialista té la paraula la Sra.
Fernández, per un temps màxim de cinc minuts.

LA SRA. FERNÁNDEZ I PRIETO:

Gràcies, Sra. Presidenta. La Llei de garantia integral de la
llibertat sexual, aprovada pel Congrés i que vostès, a VOX,
volen derogar amb una PNL a una comissió en el Parlament de
les Illes Balears, és una bona llei, que va néixer amb objectius
clars de protegir el dret a la llibertat sexual de les dones i
prevenir i erradicar les violències sexuals. És una norma que ha
donat resposta a una demanda social i ha aportat de nou al
nostre país al lideratge en les polítiques d'igualtat, en aquest
cas, en la protecció de les dones davant les agressions sexuals.
Suposa un gran avanç reconèixer que les violències sexuals són
violències masclistes, cosa que fins ara no estava recollida a les
lleis del nostre país, i dóna resposta a una reivindicació
històrica del moviment feminista. A més, és un mandat recollit
en el Conveni d'Istanbul, o Varsòvia i al Pacte d'Estat contra la
violència de gènere. 

Jo entenc que no els agradi, perquè aquesta norma, entre
altres avanços, obliga al fet que les administracions educatives
incloguin en els seus principis, la coeducació i la pedagogia
feminista, igualtat en la que no creuen. Garanteix expressament
l'educació sexual a totes les etapes educatives, sense PIN
parentals. Estableix l'obligació de desenvolupar campanyes de
sensibilització per a grups socials i contra l'explotació sexual i
la pornografia. Ja sabem el que ha votat a la PNL d'abans, Sr.
Buades. 

Obliga a totes les administracions a prevenir i detectar la
violència sexual proactivament. Recull i desenvolupa el dret a
l'assistència integral especialitzada i accessible, que ajudi a les
víctimes a superar les conseqüències físiques, psicològiques,
socials, o d’una altra índole derivades de les violències sexuals;
modificar l'Estatut dels Treballadors, per oferir a les víctimes
de violència sexual beneficis en matèria de mobilitat
geogràfica, suspensió del contracte o causes d’acomiadament;
obliga al fet que les empreses generin protocols per prevenir,
detectar i ajudar les víctimes, en cas que es produeixi l'agressió. 

També modifica la Llei de Seguretat Social i exigeix plans
d'ocupació específics per a les víctimes. Inclou ajudes
econòmiques per a les víctimes de violència sexual, quan així
ho requereixin, en funció de la seva renda. Estableix requisits
de recerca i tractament forense molt protectors. Reforça
l'acompanyament de la víctima durant el procés. Amplia els
conceptes pels quals ha de ser indemnitzada víctima de
violència sexual, el mal físic i psicològic, inclòs el mal moral
i el mal a la dignitat, la pèrdua d'oportunitats, incloses les
oportunitats d’educació, ocupació i prestacions socials, els
danys materials i la pèrdua d'ingressos, inclòs el lucre cessant;
el mal social, entès com el mal al projecte de vida; el

tractament terapèutic social i de salut sexual i reproductiva, que
és el que es coneix com a dret a la reparació.

Es crea, a més a més, la Mesa de coordinació estatal sobre
violència sexual, com a òrgan col·legiat de consulta i
assessorament, amb la finalitat de servir als agents implicats,
administracions i associacions especialitzades, en coordinació
amb l'Observatori estatal de violència sobre la dona. Impulsa
els centres d'atenció a víctimes de violència sexual 24 hores a
cada província, amb atenció psicològica, mèdica i jurídica a la
disposició de la víctima. 

Però, no obstant això, en la seva aplicació aquesta norma va
tenir efectes que no eren els desitjats. Davant aquesta realitat,
el PSOE ha estat molt pendent de com s'ha aplicat, de quins han
estat els resultats dels pronunciaments judicials, tan en els casos
en els quals s'han revisat les condemnes a la baixa, com en els
que no. El Govern també va estar atent a les primeres
instruccions de la Fiscalia General de l'Estat i al pronunciament
del Tribunal Suprem, i va decidir que la millor manera de
defensar la Llei del “sí és sí” i els seus avanços era dur a terme
els ajusts tècnics necessaris, per evitar que es produeixin els
efectes indesitjats que han generat revisions de condemnes que
han acabat amb rebaixes de penes.

Amb aquesta llei es va establir que el silenci i la passivitat
no signifiquen consentiment, com també que no mostrar
oposició, no pot ser excusa per actuar en contra de la voluntat
de la víctima. Vostès no volen augmentar les penes, no volen
reformar la llei i no van donar suport quan es va fer, vostès
volen tornar enrere en tot el que aquesta llei defensa.

Gràcies, Sra. Presidenta.

LA SRA. PRESIDENTA:

Gràcies, Sra. Fernández. En torn de fixació, pel Grup
Parlamentari MÉS per Mallorca té la paraula la Sra. Carrió, per
un temps màxim de cinc minuts.

LA SRA. CARRIÓ I PALOU:

Moltes gràcies, presidenta. Sr. Buades, reduir el debat als
anys de presó, és una visió curta, limitada i molt reduïda,
perquè la protecció de les víctimes, la protecció de les dones,
no va en funció dels anys, no per més anys o permanent de
presó, més protegides, això no és així, no és així. I, a més, fa
molts d'anys que es demostra que, per molts d'anys de presó
que tenguéssim al Codi Penal anterior, no deixa d'haver-hi
agressions sexuals. De fet, no només no deixa d’haver-n’hi,
sinó que augmenten. Per tant, basar l’obsessió i la proposta en
una mesura que no funciona, és un doll, és clar, és un doll.

I no funciona, primera, perquè la presó està demostrat que
no serveix per reinsertar i, entre altres coses, no perquè la presó
no pugui reinsertar, sinó perquè tenim un sistema actualment a
l'Estat espanyol, que no té un model de presó pensat en la
reinserció dels seus reus. I per això, entre altres qüestions, MÉS
per Mallorca demana la transferència de les competències,
perquè no està pensada per a això.
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A més, tampoc no està pensada, perquè quan ja hi ha una
aplicació, és a dir, no funcionen els anys de presó com a mesura
de protecció, perquè quan ja apliques el Codi Penal l’agressió
ja s'ha produït. Per tant, aquesta agressió ja ha existit, ja no hi
ha una reparació aquí.

En el que sí hi ha una reparació és a tota la resta de
l'articulat de la llei, que vostès volen derogar i que no inclouen
a la seva proposta, que és línies basades i una visió dirigida al
consentiment, on les dones, quan són agredides, no hagin de
patir pus mai més la vergonya i l’ansietat de haver de demostrar
i haver de passar la vergonya de no ser creguda, que perquè no
he cridat, no he mossegat, no he dit que no, no he pegat, no he
agredit, he consentit; això passava moltes vegades, moltes
vegades a l'Estat espanyol i a altres estats. I en aquesta llei es
posa la punta en mesures preventives, en mesures educatives,
de formació de professionals, d'educació afectivosexual; és a
dir, en allò que fa que no augmentin les taxes d'agressions
sexuals any rere any, que és el que tenim a dia d'avui, any rere
any. 

I el que no podem fer és compartir en altres espais com, per
exemple, compartíem dijous passat, i vèiem estudis que
demostraven que la visió de la pornografia violenta
incrementava les agressions sexuals, i llavors pensar que una
presó permanent o més anys això farà que no existeixin
agressions sexuals, no té cap sentit ni un. Per tant, la proposta
de derogació no és vàlida.

I diré que va ser una llàstima en el seu moment que
l'exaltació política que va fer el Partit Popular i que va fer
VOX, fa un any, dirigida a abatre i a desgastar lideratges
polítics de l'Estat espanyol, calàs en el Partit Socialista, i va
calar aquesta por, i introduís un altre pic, amb una modificació
unilateral, el gradient de violència. Perquè, aleshores, aquí,
tornam enrere en tota una sèrie d’esquema mental, que és el que
la Llei del “sí o sí” defensava, que era que el que defensa la
Llei del “sí o sí” és el dret a la llibertat sexual; és a dir, és el
dret a les dones a poder dir que no, aclarir el tema del
consentiment. 

I això no ho dic jo, que també ho dic jo avui, sinó que
diferents doctores i professors i doctors de dret penal
indicaven, i en aquest cas la doctora Laurenzo de la Universitat
de Màlaga marcava i deixava clar, i deia que quan es comet un
acte de naturalesa sexual sense consentiment, tengui o no
violència aquest acte, viola aquest dret a la llibertat, viola
aquest dret de la dona a dir que no. I és obvi, i no seré jo qui ho
negui o qui ho obviï, que la violència té un valor, òbviament,
que no és el mateix que un subjecte, perquè no se li pot dir
persona, un subjecte t’obligui a fer una fel·lació, és clar que
importa si aquest subjecte ho fa amb violència o amb una
navalla o ho fa sense ella, és evident que importa aquí, però
importa perquè, a més de la llibertat sexual, ataca un altre dret,
ataca el dret a la vida i ataca el dret a la integritat física. 

Per tant, està justificat que l’ús de la violència agreugi les
penes, però sense necessitat de modificar l'essència del delicte.

LA SRA. PRESIDENTA:

Sra. Carrió, vagi acabant.

LA SRA. CARRIÓ I PALOU:

... -acab, gràcies. En aquest sentit, no li donarem suport, no sé
si ha quedat clar a l'exposició. 

(Rialles de la intervinent i remor de veus)

Tanta sort! No li donarem suport i li pregaria, per favor, que
deixàs de fer política amb els drets i les llibertats de les dones.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. Carrió. En torn de posicions té la
paraula, pel Grup Parlamentari Mixt, la Sra. Gomila, per un
temps màxim de cinc minuts. 

LA SRA. GOMILA I LLUCH:

Gràcies, Sra. Presidenta. Desgraciadament la violència
masclista encara és una xacra per a la nostra societat, i encara
ara el 92% de les agressions sexuals queden impunes. 

En aquest sentit, nosaltres consideram que, si bé la Llei del
“només sí és sí” ha tingut alguns efectes no desitjats, és una
bona llei, entre altres coses perquè posa al centre el
consentiment de les dones. A més, hem de recordar que és una
llei que s’ha fet arran de les recomanacions de les Nacions
Unides, del Conveni d'Istanbul i de la Directiva de la Unió
Europea que exigien més protecció a les víctimes de violència
masclista. 

Un altre dels punts claus de la Llei del “només sí és sí” és
que crea un nou itinerari per a totes les víctimes de violència
masclista equiparable al que ja existeix per a la violència de
gènere, que són agredides per la seva parella o per la seva
exparella. 

Per altra banda, la Llei del “només sí és sí” també
incrementa la protecció de les dones davant les agressions que
es realitzen mitjançant submissió química, davant la violència
digital i davant l'assetjament al carrer. 

Per argumentar la seva iniciativa, VOX es basa en una
premissa que no compartim, ja que la seva única resposta a la
violència masclista és endurir les penes. Vostès no creuen
realment en l’apoderament de les dones, ni tan sols creuen en
la prevenció, en l’educació, ni en la conscienciació, com hem
pogut veure quan proposen que hagin de tenir una autorització
dels pares per poder dur a terme diferents programes d'educació
afectivosexual a les escoles. La seva única resposta a la
violència masclista és la punició.

Evidentment nosaltres no estam a favor d’alliberar violadors
que no hagin estat reeducats, com ha succeït, per descomptat no
hi estam a favor. Ara bé, obliden vostès que imposar penes més
dures per als agressors sexuals no garanteix una disminució del
delicte, com molt bé deia la meva companya. I açò no és
"bonisme" ni és filosofia, sinó que és tangible. Per exemple, els
Estats Units té unes penes molt elevades i té una incidència de
delictes sexuals molt més elevats que Dinamarca, per exemple,
que té un codi penal que no imposa penes tan severes per als
violadors.
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Per tant, està clar que el fet de posar penes més severes no
implica que deixin d’existir violadors. Els violadors seguiran
existint perquè no deixen de ser-ho pel fet que hagin de fer més
anys a la presó. 

Per tant, des de MÉS per Menorca compartim la llei del
“només sí és sí”, tot i que hi hagi alguns moments, com he
comentat, que no podem evidentment estar d'acord que s'hagi
reduït alguna de les penes per violència o per violació, però
així i tot té molt més de positiu que no de negatiu perquè canvia
la perspectiva, perquè amplia molt més la llei anterior, perquè
la millora i perquè posa les dones i el consentiment al centre
d’aquestes polítiques. Per açò el nostre vot serà contrari.

Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA: 

Moltes gràcies, Sra. Gomila. Torn de fixació de posicions.
Ara, pel Grup Parlamentari Popular, té la paraula la Sra.
Cañellas, per un temps màxim de cinc minuts.

LA SRA. CAÑELLAS I MARTÍN: 

Moltes gràcies, presidenta, diputades, diputats, molt bona
tarda a tots. En primer lloc, Sr. Buades, no podem estar més
d'acord amb aquesta PNL, però sí que li volíem demanar una
transacció in voce, on diu “violadors” poder afegir tot seguit “i
agressors sexuals”, per un tema de millorar la redacció del text.

Tot i, malgrat no l'accepti, també li votarem a favor per una
senzilla raó i és que des del primer moment que es va aprovar
aquesta llei, la presidenta del Partit Popular de les Illes Balears
i actual presidenta del Govern balear, la Sra. Margalida
Prohens, va mostrar el seu rebuig total a aquest despropòsit de
llei . I, per què és un despropòsit demanaran alguns?

Des de la seva entrada en vigor, i a data 13 de desembre del
2022, aquesta llei ja havia beneficiat 55 agressors sexuals,
havia rebaixat un total de 76 anys de penes i havia produït 13
excarceracions de delinqüents sexuals. Però no només això,
sinó que vuit dies després, a data 21 de desembre, ja n'hi havia
tres més al carrer, tres més en vuit dies. Una dada esgarrifosa
si tenim en compte el tema que ens ocupa.

Però saben què és un vertader despropòsit? Que els
mateixos que s’abanderen, i no dic defensen, dic s’abanderen,
de les causes per manifestar-se cada 25 de novembre per
l'eliminació de la violència contra la dona i presentar mocions
als ajuntaments i a diferents institucions, com, per exemple, el
passat dimarts, al plenari de l'Ajuntament de Marratxí, o de
cada 8 de març a favor del dret de les dones treballadores, com
si la que parla no ho fos, o que ells mateixos que s’abanderen
també de la lluita per la igualtat, són els mateixos que donen
suport a aquesta llei, els mateixos que varen donar l'esquena i
no varen depurar responsabilitats quan va sortir a la llum el
sonat cas de les menors tutelades per l'IMAS. 

Alguns diran que són mentides i alguns diran que són canvis
d'opinió. I amb el màxim respecte, de veritat els ho dic, que
tenc a tots els membres d'aquesta cambra, a tots i a cada un,

perquè així m'han educat des de ben petita, permeti’m que els
digui que això per a mi es diu hipocresia.

Ja ho vaig dir a una intervenció que vaig fer en aquesta
mateixa comissió, i ja que tenc l’oportunitat, els ho vull tornar
recordar, els problemes dels ciutadans no són un problema
d'esquerres ni de dretes, són problemes de les persones, de tots,
i aquesta és la política del Partit Popular i de Margalida
Prohens, les persones com a centre. 

Malgrat alguns pensin que han descobert Amèrica en
intentar fer una llei que ha resultat ser un fracàs, perquè, Sra.
Fernández, vostè ho ha dit, és una bona llei, pot ser una bona
llei, pot ser, pot ser, però deixi que ho posi en dubte quan tenim
les dades que tenim dels agressors que s'han vist beneficiats
amb aquesta llei. Jo no dic que sigui tota el dolent, però n'hi ha
prou al carrer. Ha estat un fracàs i un insult per a les dones
víctimes.

I els vull recordar que també va ser un govern del Partit
Popular el que va aprovar, entre d'altres coses, el Pacte d'Estat
contra la Violència de Gènere. 

Veig, Sr. Buades, por ser vos quien sois, aquesta PNL
només rebrà el suport del Partit Popular, i és una llàstima que
la xifra actual, que demostra que més de 1.079 agressors
sexuals s'han vist beneficiats per aquesta llei, no sigui suficient
per deixar de banda les ideologies i els colors polítics i ens
puguem centrar en el que realment és important, que no és, ni
més ni pus, que les víctimes.

Moltes gràcies, presidenta.

LA SRA. PRESIDENTA:

Moltes gràcies, Sra. Cañellas. Té la paraula per
contradiccions el grup proposant per un temps de cinc minuts. 

EL SR. BUADES I RUL·LÁN:

Sí, muchas gracias, presidenta. Gràcies al Partit Popular
pel suport que rebré i que dirà que aquest Parlament ha instat
el Govern de l’Estat. 

Sra. Irantzu, -Fernández, perdón- yo no pretendo derogar
una PNL, derogar con una PNL, no, no, el Parlamento de las
Islas Baleares hoy va votar instar al Gobierno a que derogue
una ley, pero yo con una PNL no intento derogar nada, que
quede claro.

“Instrumentalización política”, me decía anteriormente,
pero si ustedes la han utilizado continuamente. (...) PNL que
presenta VOX en el Parlamento de las Illes Balears, aprobar el
informe de impacto familiar que..., ustedes lo pusieron, y
ustedes votan que no. ¿Esto no es instrumentalizar la política?
Porque lo presenta VOX, pero como yo lo he puesto, yo soy el
que he hecho la ley y he hecho la guía, pero como lo presenta
VOX, voy a votar que no. ¿Esto no se llama instrumentalizar la
política? ¡Por favor!

PIN parental, claro, por supuesto, por supuesto: el artículo
27.3 dice que los padres tenemos el derecho de educar a
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nuestros hijos. A ver cuándo les va a caber en la cabeza, que
los hijos no son del Estado, son de los padres.

(Remor de veus)

Señora de MÉS, yo no la entiendo...

(Se sent una veu de fons que diu: “Entre Palau i Senyora
de MÉS”)

¿O no es señora de MÉS? ¿Señorita?...

(Remor de veus i se sent una veu de fons que diu: “Sra.
Carrió”)

Sra. Carrió, bé, senyora de MÉS, és el mateix, no vamos a
perder -descuente, eh?, descuente minutos perquè això...

(Remor de veus)

No, no descuente, no descuente, no, no importa descuente. 

“La prisión no reinserta”, y usted ha sido directora general,
presidenta de la Fundación S’Estel, yo he sido gerente de la
Fundación S’Estel en Es Pinaret i en Es Fusteret durante 4
años...

(Remor de veus)

..., Es Pinaret i Es Fusteret, no, no és una presó, es un sitio
socioeducativo donde se hacen cumplir las leyes, las condenas
que un tribunal ha condenado a un señor de 14 a 22 años. Vale,
entonces, por su mismo argumento, yo tendría que haber
abierto las puertas de Es Pinaret y decir: eh señores, iros para
allá, porque sólo se reinserta del 5 al 10%, del 5 al 10%. Yo,
desde luego, no entiendo cómo me puede plantear a mi, ni a
este grupo parlamentario, una propuesta como esta, no lo
entiendo. Entonces, hay que abrir las puertas de las prisiones,
porque como no reinsertan...

O sea, hacer política con las mujeres, como el sistema
penitenciario no va bien lo que hay que hacer es soltar
violadores. ¿Es eso lo que me quiere decir? Pues entonces, qué
argumentación..., vamos a..., vamos a poner las cosas en su
sitio, en su sitio.

“Más positivo que negativo”, pregúntele a las víctimas, Sra.
Gomila, si esta ley tiene más cosas positivas o negativas, que
tienen miedo a salir a la calle, cuando su violador ha sido
excarcelado. ¿Pero será posible? O sea, los que decían que
venían a defender los derechos de las mujeres y a que puedan
volver solas y borrachas a casa, van a permitir que, con sus
delirios ideológicos, violadores y pederastas, condenados a
prisión, salgan a la calle. 

Señores, hoy se va a aprobar esta PNL y este Parlamento
insta al Gobierno del Estado a derogar la Ley del “sí es sí”.

Gracias. Acepto la transacción.

LA SRA. PRESIDENTA:

Miri, m’ha llevat de la paraula. Que hi ha algú que s’oposi
a la... Ho pot tornar repetir Sra. Cañellas, per favor.

LA SRA. CAÑELLAS I MARTÍN:

Sí. 

LA SRA. FERNÁNDEZ I PRIETO:

Sra. Presidenta, nosaltres no ens oposarem, però sí que
agrairíem que les esmenes es registrin en temps i forma, perquè
perdem el bon costum, que és el que marca el Reglament
d’aquesta cambra, que és enregistrar les esmenes perquè els
grups puguin prendre un bon posicionament. Gràcies.

LA SRA. PRESIDENTA:

Prenem nota, moltes gràcies, Sra. Fernández.

LA SRA. CAÑELLAS I MARTÍN:

Deman disculpes per la part que em toca. Just després d’on
posa “violadors”, afegir per millorar el text, “i agressors
sexuals”.

LA SRA. PRESIDENTA:

Algú està en contra que afegim aquesta paraula després de
“violadors”? D’acord, ningú no s’hi oposa, perfecte.

Així passam a la votació de la Proposició no de llei RGE
núm. 6381/23.

Vots a favor?

EL SR. SECRETARI:

7 vots a favor.

LA SRA. PRESIDENTA:

Vots en contra?

EL SR. SECRETARI:

6 vots en contra. Cap abstenció.

LA SRA. PRESIDENTA:

En conseqüència, queda aprovada la Proposició no de llei
RGE núm. 6381/23, relativa a la derogació de la Llei del “sí és
sí”.

No havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió.
Moltes gràcies.
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